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Sida 33 (44)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 6 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 16 juni 2015 

 

§ 18    Svar på skrivelse från vice ordf. Sofia Modigh (KD), 
led. Dennis Wedin m.fl. (M) och led. Ann-Katrin Åslund 
(FP) angående regeringens indragna satsningar inom 
äldreomsorgen  och dess konsekvenser för äldre 

Dnr 150-162/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 20 maj 2015. 

 

Vice ordf. Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) 

och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) har i skrivelsen angående 

regeringens indragna satsningar inom äldreomsorgen och dess 

konsekvenser för äldre föreslagit att äldrenämnden uppdrar åt 

förvaltningen att redovisa hur regeringens budgetförslag och 

framförallt hur indragningarna av de av alliansen initierade 

satsningarna kommer att påverka Stockholms äldre.  

 

Äldreförvaltningen anför i tjänsteutlåtandet att regeringen har 

beslutat att ge Socialstyrelsen i uppdrag att ta fram en modell för hur 

de sammanlagt 7 miljarderna för en utökad bemanning i 

äldreomsorgen ska fördelas. Syftet är att skapa bästa möjliga 

förutsättningar för kommunerna att använda medlen.  

Förvaltningen avvaktar Socialstyrelsens uppdrag innan 

konsekvenserna för äldreomsorgen i Stockholms stad kan redovisas.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M) och tjänstgörande ersättare Niklas Källberg (FP) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 6 fört vid 
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Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP): 

”I vår gemensamma skrivelse till Äldrenämnden den 21 april 2015 

uttrycker vi vår oro över regeringens indragna satsningar inom 

äldreomsorgen och dess konsekvenser för Stockholm. Vi anser att 

den rödgrönrosa majoriteten är skyldig stockholmarna och stadens 

medarbetare ett svar på frågan hur dessa neddragningar kommer att 

påverka stadens äldreomsorg. Vi bad därför om en redovisning kring 

detta från förvaltningen. 

 

Det är anmärkningsvärt att förvaltningen i sitt svar på denna skrivelse 

inte lämnar något som helst besked om hur detta drabbar Stockholms 

äldre. Det är med förvåning vi konstaterar att det enda som framhävs 

är en stärkt bemanning inom äldreomsorgen. Inget svar finns kring 

vad som händer med ambitionen att förbättre samverkan mellan vård 

och omsorg, att stärka egenkontrollen, att satsa på den nationella 

demensplanen, att förlänga investeringsstödet till äldreboenden, samt 

satsningarna på stärkt kompetensutveckling och måltidslyftet. 

 

Äldreborgarrådet Clara Lindblom (V) har vid upprepade tillfällen 

uttalat att Stockholms stad inte kommer att höja takbeloppen för max-

taxan inom äldreomsorgen. Hur denna generositet ska finansieras har 

hon däremot inte lämnat besked om.”  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 35 (44)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 6 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 16 juni 2015 

 

§ 19   Anmälan av kontorsyttrande angående remissen av 
Ds 2015:23 ”Höjt avgiftstak för avgift enligt 8 kap 5§ 
Socialtjänstlagen 

 Remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-795/2015, för yttrande senast 

den 27 maj 2015 

Dnr 150-180/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens kontorsutlåtande 

och lägger det till handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 26 maj 2015.  

 

Regeringens promemoria ” Höjt avgiftstak för avgift enligt 

socialtjänstlagen (2001:453) 8 kap. 5 § (Ds 2015:23)” har remitterats 

till Stockholms stad. Kommunstyrelsen har i sin tur remitterat ärendet 

till äldrenämnden och stadsledningskontoret för yttrande senast den 

27 maj 2015. Då ärendet inte hinner behandlas av äldrenämnden 

innan remisstidens utgång, lämnar äldreförvaltningen detta 

kontorsutlåtande till kommunstyrelsen. 

 

Förslaget syftar till att ge kommunerna möjlighet att höja sina 

avgifter med upp till 220 kronor per månad för dem med ett 

avgiftsutrymme som överstiger dagens avgiftstak (maxtaxa). 

Förslaget om boendeavgift för bostad i särskilt boende som inte 

omfattas av hyreslagen innebär en möjlighet för kommunerna att höja 

sådan avgift med 200 kronor per månad utifrån 2015 års 

prisbasbelopp. 

 

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2016. 

 

Äldreförvaltningen kan konstatera att det finns en andel äldre som har 

ett avgiftsutrymme som vida överstiger dagens maxavgift och som 

därmed skulle kunna betala betydligt mer för insatser enligt SoL. Det 

finns dock även enskilda som har ett avgiftsutrymme som gör att den 

föreslagna avgiftshöjningen innebär ett minskat ekonomiskt utrymme 

för andra utgifter efter att avgift för beviljade insatser enligt SoL är 

betalda. 

 


